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تایید مرگ دو نفر در قم به دلیل ابتلا به ویروس   

کرونا رسید
گاه در گفت وگو با »شهروند«: دو مورد مشکوک دیگر هم بستری شده اند   یک منبع آ

  رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم: مردم آرامش خود را حفظ کنند، جای نگرانی نیست 

مرگ 800 قطعه پرنده مهاجر در سواحل بندر 
ترکمن

]شهروند[  روابط عمومی محیط زیست استان 
مهاجر  پرندگان  شمار  افزایش  از  دیروز  گلستان 
تلف شده در سواحل بندر ترکمن خبر داد و اعلام کرد: 
و  بهمن(  )بیست وهشتم  دوشنبه  روزهای  »در 
سه شنبه )بیست ونهم بهمن( حدود ۸۰۰ قطعه لاشه 
پرنده مهاجر آبزی در سواحل بندر ترکمن جمع آوری 
شد.« پیش از این، رئیس اداره محیط زیست بندر 
ترکمن و گمیشان دوشنبه بیست وهشتم بهمن 
شمار لاشه های جمع آوری شده را ۲۵۸ قطعه اعلام 
کرده و گفته بود: »نمونه برداری ها از این پرندگان را 
کارشناسان دامپزشکی برای کشف علت مرگ آنها 
انجام دادند«. روابط عمومی اداره محیط زیست بعد از 
دو روز همین سخن را تکرار و اعلام کرد:   »علت تلفات 
پس از بررسی و انجام آزمایش ها را اداره کل دامپزشکی 

استان اعلام خواهد کرد.« 

معاونآموزشابتداییوزارتآموزشوپرورش:
1۰5 هزار دانش آموز از تحصیل بازمانده اند

]شهروند[ معاون آموزش ابتدایی وزارت آموزش و 
پرورش می گوید که امسال در ایران حدود ۱۴۱ هزار 
و  کرده اند  شناسایی  را  تحصیل  از  بازمانده  کودک 
به  را  آنها  از  نفر  ۳۶ هزار  توانسته  آموزش وپرورش 
مدارس برگرداند. رضوان حکیم زاده در این باره گفت: 
»از دهیاران، معتمدین محلی و روحانیون برای تغییر در 
نگرش خانواده هایی که اجازه تحصیل به فرزندان شان 
را نمی دهند، کمک می گیریم.« او ادامه داد:»ما حدود ۲۰۰ 
مدرسه تک نفره داریم؛ زیرا حتی یک دانش آموز نیز برای 
ما اهمیت دارد، اما رفع موانع حضور در مدرسه که 
بیشتر موانع اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی است، تنها 
سازمان های  و  نیست  آموزش وپرورش  به  عهده 
دیگری مانند بهزیستی، وزارت رفاه،  کمیته امداد و 
خیّرین هم باید کمک کنند.«حکیم زاده ادامه داد: »آن 
بخش از کار که به عهده آموزش وپرورش است با برنامه 
به صورت جدی پیگیری  انسداد موانع بی سوادی 
می شود، اما با تقسیم کار ملی که پیگیری شده امیدوار 
هستیم، هم افزایی بین دستگاه ها منجر به ارتقای 
جذب کودکان بازمانده از تحصیل شود و ما بتوانیم 

همه کودکان را جذب کنیم.« 

مدرسه دارالفنون برای پذیرش دانش آموزان 
آماده می شود

]شهروند[ رئیس سازمان پژوهش و برنامه ریزی 
آموزشی اعلام کرد که دبیرستان ماندگار دارالفنون 
علی  شد.  خواهد  آماده  دانش آموز  پذیرش  برای 
ذوعلم با بیان اینکه احیای کارکرد آموزشی دارالفنون 
جزو مطالبات صاحب نظران و کارشناسان عرصه 
تعلیم و تربیت است و به حق مطالبه درستی است، 
انجام خواهد شد،  که  برنامه ریزی هایی  »با  گفت: 
کارکرد آموزشی دارالفنون در قالب دبیرستانی ماندگار 
که تلفیقی از آموزش های نظری و مهارتی خواهد بود، 
احیا خواهد شد.« او این دبیرستان را نمونه اجراشده 
اسناد بالادستی آموزش وپرورش ازجمله سند تحول 
و برنامه درسی ملی دانست: »این مدرسه دولتی 
خواهد بود و دانش آموزان و خانواده ها بیشترین 

سهم را در اداره مدرسه بر عهده خواهند داشت.« 

معاوننظارتوپایشمحیطزیستاستانتهران:
 تخریب 15۰ کوره تولید زغال 

در شهرستان ری
]شهروند[ معاون نظارت و پایش اداره کل محیط  
زیست استان تهران از تخریب ۱۵۰ کوره تولید زغال در 
سطح شهرستان ری خبر داد. محمد رستگاری با 
اشاره به ماده ۱۶ قانون هوای پاک در مورد برخورد با 
واحدهای آلاینده ای که اجازه همکاری نمی دهند، 
گفت: »روند کیفیت هوای تهران امسال مطلوب 
نبوده است هر چند که نسبت به سال های گذشته 
روند بهتری داشته ایم البته به جز  سال ۹۷ که  سال 
بسیار خوبی به لحاظ کیفیت هوا بود.« او ادامه داد: »از 
این میان ۳هزارو۸۳۴ اخطاریه صادر و ۶۱ واحد ظرف ۹ 
ماه نخست امسال پلمب شد که ۳۳ مورد پس از 
حل مشکلات آلایندگی فک پلمب و ۱۲۷ واحد که 
بودند،  ریخته گری  غیرمجاز  واحدهای  عمدتا 
جمع آوری شدند.« معاون نظارت و پایش محیط  
زیست استان تهران در بخش دیگری از صحبت های 
خود با اشاره به اینکه طی سه دوره در  سال ۹۸، ۲۰۱ 
مورد از صنایع آلاینده از میان ۲هزارو۲۹۲ مورد پایش 
آلاینده بوده اند و این پایش ها ظرف مدت ۹ ماه انجام 
شده است، گفت: »بیشترین واحدهای آلاینده در 
پاکدشت مستقرند و برنامه ساماندهی ویژه ای برای 
آنها در نظر گرفته شده است و در این باره مراجع 

قضائی نیز همکاری خوبی کرده اند.« 

معــاونمحیطزیســتانســانیســازمانمحیطزیســت
مطــرحکــرد:

درخواست از وزارت بهداشت برای اعلام 
مرگ های ناشی از آلودگی هوا

انسانی  محیط زیست  معاون  ]شهروند[ 
سازمان محیط زیست از وزارت بهداشت خواست 
تعداد مرگ و  میرهای ناشی از آلودگی هوا را اعلام کند. 
مسعود تجریشی دراین باره گفت: »ما زمانی که با دو 
 اضطرار برخورد می کنیم، نیاز به تصمیم مدیریتی 
اضطرار،  نخستین  حاضر  درحال  داریم.  کارآمد 
 آلودگی هوا و دومی مسأله گرمایش مردم در فصل 
خسارت  اصل  موضوع،  کلیت  در  سرماست. 
انسان،  موضوع تصمیم گیری ما است .« تجریشی 
ادامه داد: »اگر این تحریم ها و  شرایط سال آینده نیز 
ما  و  هست  بسیار  احتمال  به  که  بماند،  باقی 
بخواهیم به اندازه اتحادیه اروپا گاز  مصرف کنیم، 
پذیرفته نخواهد بود. وزارت نیرو تابستان را خوب 
گاز  را هر چهار  ناچار شد  اما در زمستان  گذراند 
ساعت در یک منطقه از تهران قطع کند. ما امسال 
نسبت به سال گذشته ۸ درصد افزایش  مصرف 
داشتیم و  سال آینده نیز ۸ درصد بر این مصرف 
افزوده خواهد شد. بنابراین سال آینده نیز  وزارت 
نیرو مازوت خواهد سوزاند. بنابراین ناچار خواهیم 
بود به علت آلودگی هوا، مدارس را مدام  تعطیل 
کنیم. ما یک سال وقت داریم و به راحتی می توانیم 
۱۰ درصد کاهش مصرف ایجاد کنیم .  «  معاون محیط 
زیستی انسانی سازمان محیط زیست گفت: »نیاز به 
راهکارهای مدیریت شده، سنجیده و  خلاقانه و 
فناورانه برای عبور از شرایط اضطرار داریم. نباید تا  
سال آینده صبر کنیم و در آبان ماه و  آذر ماه همین 
شرایط را که امسال تجربه کردیم، تجربه کنیم. « 
وزارت  از  گله مندی  »یک  داد:  ادامه   تجریشی 
بهداشت وجود دارد که هرگز بنا به اصرار ما به آن 
کنترل  متولی  بهداشت  وزارت  توجه  نکردند. 
وزارت  هواست.  آلایندگی  خاطر  به  سلامت 
آسیب  مقدار  چه  که  اعلام  کند  باید  بهداشت 
جسمانی، مرگ ومیر به دلیل آلودگی هوا داشته ایم. 
ما ۶برابر ترکیه مرگ  و میر کودکان تازه متولدشده 
بهداشت  جهانی  سازمان  را  آمار  این  که  داریم 

مشخص و اعلام کرده  است.«   

ارایه گزارش سانحه هواپیمای اوکراینی 
توسط معاونت حقوقی رئیس جمهوری

ریاست جمهوری  معاونت حقوقی  ]شهروند[ 
گزارش ابعاد حقوقی سانحه هواپیمای اوکراینی را 
به رئیس  جمهوری و منتخب هیأت دولت ارایه کرد . 
در گزارش مقدماتی این معاونت از ابعاد حقوقی 
سانحه  هواپیمای اوکراینی، با تبیین اقدامات انجام 
خسارات،  ارزیابی  معیار  معاونت،  توسط  شده 
لزوم رفتار  غیر تبعیض آمیز و برابر با آسیب دیدگان 
قطع نظر از تابعیت آنان، چارچوب مذاکره و توافق 
و  پیش نیازهای آن تبیین و بر ضرورت تسریع در 
فرآیند گزارش فنی حادثه و نیز توجه به ماهیت فنی و 
 حقوقی موضوع و به ویژه جنبه های انسانی آن تأکید 
شده است. به گزارش ایرنا، در این گزارش آمده  که 
نباید در این موضوع مانند برخی موضوعات فنی و 

تخصصی دیگر جنبه سیاسی غلبه پیدا کند .
یک فروند هواپیمای بوئینگ ۷۳۷ متعلق به 
شرکت هواپیمایی اوکراین اینترنشنال با شماره 
پرواز   ۷۵۲ با ۱۶۷ مسافر و ۹ خدمه پرواز که در ساعت ۶ 
از  و ۱۲ دقیقه صبح چهارشنبه هجدهم دی ماه 
 فرودگاه امام)ره( به مقصد کی یف پرواز خود را آغاز 
کرد، ۶دقیقه بعد به دلیل شلیک غیرعمد پدافند 
 هوایی سپاه، در حوالی صباشهر از توابع استان تهران 

سقوط کرد و همه سرنشینان آن جان باختند.   

ح ترافیک  در پنجشنبه های سال ۹۹ طر
اجرا نمی شود

]شهروند[ طرح ترافیک در روزهای پنجشنبه  
سال ۹۹ اجرا نمی شود. عمار سعیدیان فر، مدیر واحد 
 ساماندهی محدوده ها و طرح های ترافیکی سازمان 
حمل ونقل ترافیک شهرداری تهران درباره نحوه 
 اجرای طرح ترافیک و طرح کاهش آلودگی هوا در 
روزهای پنجشنبه در سال ۹۹، گفت: »روند اجرای  این 
موضوع مشابه سال ۹۸ است و فعلًا شورای ترافیک 
تهران تصمیم جدیدی در این زمینه اتخاذ  نکرده 
است .« او ادامه داد: »این مسأله علاوه بر کاهش بار 
ترافیکی در روزهای جمعه، رضایتمندی  مردم را به 
همراه دارد و از طرفی شهروندان می توانند از یک روز 
تردد رایگان خود برای ورود به  حلقه دوم طرح ترافیک 
استفاده کنند .  «  مدیر واحد ساماندهی محدوده ها و 
ترافیک  حمل ونقل  سازمان  ترافیکی  طرح های 
شهرداری تهران گفت:   »طرح ترافیک برای ساکنان 

محدوده طرح نیز تغییری ندارد.« 

در  را  قربانی هایش  نخستین  کرونا  ]شهروند[ 
ایران گرفت. نخستین گزارش از ابتلا به ویروس 
کرونا در ایران روز گذشته تأیید شد. خبر را کیانوش 
جهانپور، رئیس مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی 
وزارت بهداشت اعلام کرد. وزیر بهداشت پیش از 
این و با وجود شایعاتی درباره وجود کرونا در ایران بارها 
گفته بود این وزارتخانه دراین باره پنهان کاری نخواهد 
کرد و اگر مورد مثبت کرونا در ایران گزارش شود، آن 
را به مردم اعلام خواهد کرد. روز موعود، دیروز بود. 
ایرانی ها صبح شان را با خبری که منتظر شنیدنش 
بودند، شروع کردند، با این سخنان جهانپور: »در دو 
روز گذشته موارد مشکوک به ابتلا به ویروس کرونا در 
شهر قم مشاهده شد که به محض دریافت گزارش، 
تیم های شناسایی و مدیریت بیماری های واگیردار و 
تیم های واکنش سریع در شهر قم مستقر شدند و 
براساس پروتکل های موجود افراد مشکوک تحت 
ایزولاسیون قرار گرفتند و از آنها نمونه آزمایشگاهی 
گرفته شد.« به گفته او در میان نمونه های ارسالی، 
آزمایشگاه مرجع، نتایج آزمایش اولیه دو مورد از موارد 
مشکوک را از نظر ابتلا به ویروس کرونا مثبت گزارش 
کرد و برخی موارد نیز آنفلوآنزای تیپ »بی« اعلام شده 

است.
مرگ  درباره  جسته وگریخته  خبرهای  از  بعد 
مبتلایان به کرونا در قم و تکذیب وزارت بهداشت 

ساعت ۶ بعدازظهر دیروز بالاخره خبر تأیید شد. 
خبر را محمدرضا قدیر، رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم اعلام کرد: »دو نفری که آزمایش اولیه 
آنها درخصوص ابتلا به کرونا مثبت بود، جان خود 
را از دست دادند.« به گزارش »ایمنا«، او با بیان اینکه 
در چهار روز گذشته شاهد گسترش بیماری های 
تنفسی در قم بودیم، گفت: »در این مدت دو نفر 
در یکی از بیمارستان های قم بر اثر بیماری تنفسی 
فوت کردند که امروز تست اولیه این دو فرد در مورد 
بیماری کرونا مثبت اعلام شد.« او با بیان اینکه پاسخ 
تست دوم که مربوط به ژنتیک است، هنوز اعلام 
نشده است، گفت: »با مردم صادق هستیم و هر 
مسأله ای را با آنها در میان می گذاریم و به محض 
اعلام تست اول آن را اعلام کردیم.« رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی قم با بیان اینکه یک بیمارستان برای 
مقابله با بیماری های ویروسی در قم آماده شده 
درحال  هم  دیگر  بیمارستان  »یک  گفت:  است، 
تخلیه است که در صورت لزوم به عنوان بیمارستان 
پشتیبان استفاده خواهد شد.« او از مردم خواست 
آرامش خود را حفظ کنند، زیرا جای نگرانی نیست، 
فقط موارد بهداشتی را رعایت و از حضور در مراکز 
پرجمعیت و مسافرت های غیرضروری پرهیز کنند. 
قدیر از وجود تعداد کافی ماسک تنفسی در قم 
خبر داد: »استفاده از ماسک برای همه افراد ضروری 
نیست و فقط افراد مستعد و سالمند یا مبتلایان به 
بیماری های خاص باید از ماسک استفاده کنند.« بعد 
از او، جهانپور، سخنگوی وزارت بهداشت در توییتی 
فوت این دو نفر را تایید کرد و نوشت: »متاسفانه هر 
دو بیمار باتوجه به کهولت سن و نقص سیستم 
ایمنی در بخش مراقبت های ویژه فوت کردند.« 
پیش از این حرف های قدیر، یک منبع آگاه در یکی 
از بیمارستان های قم به »شهروند« گفته بود که 
یکی از دو مورد تأییدشده مبتلا به ویروس کرونا 
که مردی میانسال و در بیمارستان امام رضا )ع( قم 
بستری بود، فوت شده و فرد دیگر با علایم کرونا در 
بیمارستان کامکار ایزوله شده است. این منبع که 
یکی از پزشکان این بیمارستان است، همچنین 
گفت  دو مورد مشکوک دیگر هم بستری شده اند. 
دیروز خبر فوت دو فرد در بیمارستان کامکار قم 
کرد  ایجاد  به دلیل عوارض تنفسی، نگرانی هایی 
که درنهایت دانشگاه علوم پزشکی قم با صدور 
اطلاعیه ای اعلام کرد هیچ شواهدی مبنی بر ابتلا به 
بیماری کرونا در این دو نفر دیده نشده است. »ضمنا 
از  خارج  مسافرت  هیچ گونه  فوت شده  بیمار  دو 
کشور یا تماس مشکوکی نداشته اند.« از طرف دیگر 
محمدمهدی گویا، رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت اعلام کرد که دو مورد مثبت 
مبتلا به کروناویروس در شهر قم، ایرانی بودند و از 
سایر کشورها نیستند. قاسم باباجانی، معاون وزیر 
بهداشت هم که بعد از این خبر به قم سفر کرد، دیروز 
گفت خوشبختانه ورود این ویروس به ایران با تأخیر 
بوده و در کشورهای منطقه دو سه هفته زودتر وارد 
شده؛ این درحالی است که این بیماری کشنده تر 
از آنفلوآنزا نیست و حتی بعضی از انواع آنفلوآنزا از 
کرونا هم کشنده ترند: »در حال حاضر با همکاری 

دانشگاه علوم  پزشکی یک بیمارستان برای بیماران 
مشکوک به این بیماری اختصاص داده شده و 
آماده باش است،  بیمارستان دیگری هم درحال 
همچنین همکاران پزشک و پرستار در آماده باش 
هستند و مسائل حفاظتی برای پرسنل و بیماران 
رعایت شده است. از سوی دیگر با دستور وزیر یک 
گروه از وزارتخانه مستقر شدند و مدیریت می کنند 
که این وضع به درستی مدیریت شود و ما تا زمانی که 

مشکل حل شود، در منطقه می مانیم.« 

مبادی ورود ویروس کرونا شناسایی شود
شیوع  وضع  از  درستی  اطلاع  هنوز  که  درحالی 
این بیماری در قم و کل کشور وجود ندارد، مسعود 
مردانی، عضو کمیسیون کشوری آنفلوآنزای کشور 
به »شهروند« می گوید قبل از هر چیز باید مبادی 
ورودی این ویروس را شناسایی کرد و دانست افراد 
مشکوک به ابتلا با چه افرادی در تماس بوده اند 
تا از این طریق راه های ورود ویروس را شناسایی 
کرد: »متاسفانه تاکنون و براساس پرس وجوهایی 
که داشتیم هنوز منبع ویروس مشخص نیست 
و معلوم نشده افراد مبتلا با چه کسانی در ارتباط 
مشکوک  افراد  با  یا  داشتند  خارجی  سفر  بودند. 
در ایران در ارتباط بودند. این موضوع و اینکه این 
زیارتی و پررفت وآمد  از شهرهای  ویروس در یکی 
دیده شده، اهمیت زیادی دارد.« به گفته او باید تیم 
متخصص همه گیرشناسی وارد کار شود و منبع 
ورود را شناسایی کند تا بتوان از شیوع و گسترش 
و  آرامش  باید  که  کرد. »درعین حال  آن جلوگیری 
خونسردی خود را حفظ کنیم بدانیم که  ابعاد همه گیر 
شدن این بیماری خیلی بالاست و اگر همه گیری را 
در نطفه خفه نکنیم وضع بد خواهد شد. بهترین کار 
شست وشوی مداوم دست هاست و باید از دست 
دادن و روبوسی جلوگیری کرد.« مردانی، همچنین 
می گوید درحالی شناسایی افراد مبتلا به کرونا مثبت 
بوده که شاهد گسترش موج دوم اپیدمی آنفلوآنزا در 
کشور هم هستیم. »این نوع آنفلوآنزا به نسبت نوع 
گذشته که شایع شده بود سبک تر است، اما  شیوع 
این بیماری کار را سخت تر خواهد کرد و پزشکان و 
متخصصان باید نهایت تلاش شان را برای تشخیص 
این بیماری ها از یکدیگر انجام دهند. برای تشخیص 
هرکدام از این بیماری ها آزمایش های مخصوصی 
نتیجه  به  را  متخصصان  می تواند  که  دارد  وجود 
برساند.« آن طور که مردانی می گوید با اشاره به برخی 
نگرانی ها درباره ورود ماهی های قرمز چینی در ایام 
نوروز و احتمال انتقال بیماری از این طریق هم گفت: 
»تا جایی که می دانم واردات همه محصولات غذایی 
و حیوانی از کشور چین ممنوع شده و هیچ منطقی 
وجود ندارد که در شرایط اپیدمی موجود محصولات 
غذایی یا حیوانی از چین وارد شود. بنابراین نمی توان 
به صورت قطعی اعلام کرد که کدام حیوان میزبان 
واسط  این ویروس و بیماری است. البته برخی از 
به عنوان  بیماری  این  انتقال  کاندیدای  حیوانات 
میزبان واسط اند که از آنها می توان خفاش، ماهی 
و حتی گربه را نام برد؛ ولی هنوز هیچ کدام به صورت 

قطعی ثابت نشده است.« 
درحال حاضر این نمونه ها در قم دیده شده اما 
برای شهرهای دیگر وجود دارد.  نگرانی هایی هم 
پیمان صابریان، رئیس اورژانس تهران به ایلنا درباره 
اقدامات اورژانس برای جلوگیری از شیوع احتمالی 

ویروس کرونا در تهران گفته که اورژانس تهران از 
آمادگی لازم را درباره شیوع احتمالی  مدت ها قبل 
ویروس کرونا کسب کرده است. »نیروهای اورژانس 
تهران و اپراتورهای ما آموزش های لازم را در این مورد 
دیده اند. همچنین از نظر تریاژ و گرفتن شرح حال 
مناسب بیمار، آموزش های لازم به نیروهای اورژانس 
داده شده است و از نظر لباس و تجهیزات لازم در این 
زمینه کمبود نداریم و به مقدار مناسب تهیه شده 
و در انبار نگهداری می شود و در مجموع مشکلی در 
این زمینه نیست.« به گفته او مهم ترین موضوع 
این است که افراد به موارد بهداشتی و بهداشت 
فردی حتما توجه داشته باشند تا مشکلی ایجاد 
جدیت  با  هم  تهران  اورژانس  گشت های  نشود. 
ما  آمبولانس های  »تعداد  است.  فعالیت  درحال 
می توانیم  شود  ایجاد  مشکلی  اگر  و  است  کافی 
به طور کامل همه موارد را پوشش دهیم.«از طرف 
دیگر، رهبر مژدهی آذر، عضو انجمن داروسازی ایران 
هم به »شهروند« می گوید در زمینه دارو در کشور 
مشکلی وجود ندارد: »کرونا یک بیماری ویروسی 
است و داروهای موجود برای بیماری های ویروسی 
بسیار محدود است. شاید در حد یک یا دو قلم دارو 
برای بیماری های ویروسی وجود داشته باشد که 
اثربخشی این داروها هم همچنان محل مناقشه 
است. این داروها اغلب به بیماران کمک می کند 
کنند و بیشتر شامل  را جبران  ضعف بدنی شان 
سرم و ویتامین ها می شود.« به گفته مژدهی آذر این 
داروها در کشور وجود دارد و از این منظر هیچ نگرانی  
نکردن  رعایت  از  اصلی  نگرانی  بلکه  ندارد  وجود 
بهداشت توسط مردم و جدی نگرفتن شرایط فعلی 
شهر است:  »شستن مستمر دست ها، تماس 
نگرفتن با افرادی که سرفه و عطسه می زنند و حضور 
نیافتن در مناطق پرجمعیت می تواند کمک کند.« 
این داروساز می گوید استفاده از ماسک ها هم فقط 
جنبه پیشگیری دارد و نمی تواند در مراحل دیگر 
کمک کننده باشد. هرچند که استفاده از آنها بهتر از 

استفاده نکردن است.

آنفلوآنزا در پاییز امسال 56 کشته داشت
روز گذشته درحالی که خبرهای تأیید وجود کرونا 
در قم آمد، سعید نمکی، وزیر بهداشت در حاشیه 
جلسه هیأت دولت درباره  شیوع موج جدید آنفلوآنزا 
در کشور هم هشدار داد و گفت: »با شیوع زمستانه 
آنفلوآنزا مواجهیم که در سرمای اخیر بیشتر بروز کرده 
است. البته با توجه به مهار پیک پاییزه آنفلوآنزا انتظار 
داشتیم پیک زمستانی خود را نشان دهد. در قم 
پیک آنفلوآنزای نوع »بی« را داشته ایم که یک جانباز 
شیمیایی بالای ۶۰ سال و فرد مسن دیگری فوت 
کردند که از آنها نمونه برداری کردیم و تاکنون موردی 
غیراز آنفلوآنزا در کشور نداریم.« او در پاسخ به این 
پرسش که آیا آمار فوت ۵۶ نفر به دلیل آنفلوآنزا صحت 
دارد، گفت:»در پیک پاییزه همین حدود مرگ ومیر را 
داشته ایم که افرادی بودند که نقص ایمنی یا بیماری 
زمینه ای داشتند، اما در همین ایام و به مدت سه 
هفته در آمریکا ۸۵۰۰ نفر بر اثر آنفلوآنزا فوت شدند.« 
نمکی همچنین  آخرین وضع دانشجویان ایرانی را که 
قرنطینه شده بودند مناسب دانست و اعلام کرد که  از 
محل قرنطینه آنها بازدید شده »همه چیز خوب بود و 
آنها در صحت و سلامت کامل بودند و با گواهی که به 

آنها داده ایم مرخص و تحویل خانواده ها شدند.« 

میز خبر رویداد

مسعود مردانی، عضو 
کمیسیون کشوری 

: قبل از هر  آنفلوآنزای کشور
چیز باید مبادی ورود این 

ویروس را شناسایی کرد و 
دانست افراد مشکوک به 

ابتلا با چه افرادی در تماس 
بوده اند تا از این طریق 
راه های ورود ویروس را 

شناسایی کرد

محمدمهدی گویا، رئیس 
مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت: دو 

مورد مثبت مبتلا به کرونا 
ویروس در شهر قم، ایرانی 

بودند و از سایر کشورها 
نیستند
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